
 PROTOKÓŁ NR XXX/08

Z XXX SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  9 pa dziernika 2008 rokuę ź

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

Przewodnicz cy Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar – o godzinie 9:31 otworzył XXX Sesj .ą ę  

W  posiedzeniu  uczestniczyło  12  Radnych  (nieobecni  usprawiedliwieni:  p.  Kołodziej,  p. 

Kosowski - zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowią ą  

quorum - 29 sierpnia 2008 roku stwierdzono wyga ni cie mandatu Radnego Pana Romanaś ę  

Tryhubczaka. 

Nast pnie Przewodnicz cy zaproponował zniesienie z porz dku obrad punktu 5a w sprawieę ą ą  

rozpatrzenia  skargi  Pani  Wiolety  Długosz  na  bezczynno ć  Burmistrza  Miasta  Kowary,ś  

argumentuj c, i  pojawiły si  w tej kwestii nowe okoliczno ci.ą ż ę ś

 P. Król, Radca Prawny, oznajmiła, e Komisja Rewizyjna powinna ponownie zaj ć si  t  skargż ą ę ą ą 

w celu poznania nowych dokumentów przed podj ciem ostatecznej decyzji.ę

 P. Ujma dodała, i  wczoraj dowiedziała si  o wyja nieniach Burmistrza, tote  nale y zwołaćż ę ś ż ż  

posiedzenie Komisji. 

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie z porz dku obrad projektuą ą  

uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Wiolety  Długosz  na  bezczynno ć  Burmistrzaś  

Miasta Kowary. W głosowaniu udział wzi ło 12 Radnych (nieobecni: p. Kołodziej, p. Kosowski).ę  

Wniosek przyj to 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ę ą ę

Przewodnicz cy  odczytał  porz dek  obrad  (zał cznik  nr  3),  który  -  poddany  podą ą ą  

głosowanie - przyj ty został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ę ś ę ż

1.  Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)zgody na dokonanie darowizny nieruchomo ci b d cej własno ci  Gminy Kowary, poło onejś ę ą ś ą ż  

przy ul. Górniczej w Kowarach;

b)zmiany uchwały nr XLIV/238/06 Rady Miejskiej  w Kowarach z dnia 27 marca 2006 r.  w 

sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomo ciami  wchodz cymi  w  skład  gminnego  zasobuś ą  

1



nieruchomo ci Miasta Kowary;ś

c)uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wschodniej  cz cięś  

jednostki urbanistycznej Podgórze w Kowarach;

d)zaopiniowania projektu utworzenia parku kulturowego pod nazw  „Park Kulturowy Kotlinyą  

Jeleniogórskiej”;

e)okre lenia stawek podatku od nieruchomo ci;ś ś

f)opłaty od posiadania psów na terenie miasta Kowary.

6. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 P.  Tyrawa poprosił  o  podanie  szczegółów spotka  z  inwestorem planuj cym rewitalizacjń ą ę 

kowarskiej „Wyspy”. 

  P. Machnica – nawi zuj c do pisma w niniejszej sprawie – skonstatował, e jest do ć skromne,ą ą ż ś  

tote  ma nadziej , i  Burmistrz nie b dzie na jego podstawie rozwa ał dzier awy na 30 lat. ż ę ż ę ż ż

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław Górecki,  poinformował,  e  z  Firm ,  reprezentowan  przez  p.ż ą ą  

Bak ,  prowadzi  rozmowy od  pół  roku,  a  dotycz  one  zadania  zatwierdzonego  przez  Radę ą ę 

Miejsk  w ramach planu zagospodarowania przestrzennego Miasta. Burmistrz stwierdził,  ią ż 

wspomniany list intencyjny okre la kierunki post powania, gdy  Burmistrz prosił  p. Bak  oś ę ż ę  

ogólne sprecyzowanie zamiarów. 

Burmistrz zaznaczył, e spotykał si  bardzo cz sto z potencjalnym inwestorem, a najpó niej wż ę ę ź  

przyszłym tygodniu zaprezentuje on Radzie swoj  koncepcj  zagospodarowania terenu, któryą ę  

chciałby wydzier awić na 30 lat, gdy  planowana inwestycja jest do ć spora.ż ż ś

 P. Tyrawa zapytał, czy rozmawiano o terminie realizacji owego przedsi wzi cia i czy b dzieę ę ę  

podany on podczas spotkania z Rad .ą

 Burmistrz odparł, i  nie jest w stanie udzielić odpowiedzi.ż

 P. Tyrawa sprecyzował, e chciałby wiedzieć, czy termin b dzie krótki, czy te  zostanie toż ę ż  

zrealizowane w trzydziestym roku dzier awy.ż

 Burmistrz stwierdził, i  dziwi go pytanie, poniewa  skoro kto  inwestuje pieni dze, to oczekujeż ż ś ą  

jak najszybszego zwrotu.

 P. Ujma – nawi zuj c do udziału w konferencji  po wi conej wykorzystaniu rodków z Uniią ą ś ę ś  

Europejskiej  w  zakresie  budowy  oraz  modernizacji  dróg  –  zapytała,  czy  Burmistrz  jest 

zorientowany, jak kształtuje si  ono w Mie cie oraz rejonie.ę ś

 Burmistrz oznajmił,  e najwi kszy z programów to Regionalny Program Operacyjny,  któryż ę  

zakłada  du e  nakłady  inwestycyjne  dla  okolic  Wrocławia  -  Jelenia  Góra  na  kontynuacjż ę 

obwodnicy te  prawdopodobnie je otrzyma, lecz małe miejscowo ci w ogóle nie maj  na toż ś ą  

szans.

 Z kolei Przewodnicz cy zapytał o zaawansowanie prac odno nie Stacji Sportów Zimowych ią ś  

Paralotniarstwa Kowary.  

 Burmistrz odparł, i  w przyszłym tygodniu przyjad  przedstawiciele austriackiej firmy, maj cejż ą ą  

projektować wyci gi – wst pne porozumienie ju  podpisano. Do ko ca roku zostan  natomiastą ę ż ń ą  
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przeprowadzone badania geologiczne.

 P. Klepacz poprosiła o podanie wi cej informacji dotycz cych spotkania ze Stowarzyszeniemę ą  

„Eurojedynka”. 

 Burmistrz wyja nił,  e  było po wi cone aktualnej  sytuacji  w zwi zku z rozbudow  obiektuś ż ś ę ą ą  

Szkoły Podstawowej Nr 1. Ponadto podj to temat „Orlika 2012”.ę

 P.  Mazurak  chciał  wiedzieć,  jaka  jest  kondycja  finansowa  oraz  ewentualne  zadłu eniaż  

Kowarskiego  Przedsi biorstwa  Wodoci gów  i  Kanalizacji  oraz  Karkonoskiego  Systemuę ą  

Wodoci gów i Kanalizacji.ą

 Burmistrz  –  zaznaczywszy,  i  nie  jest  w  stanie  powiedzieć,  czy  Spółki  maj  zadłu enie  –ż ą ż  

przypomniał, e 3 miesi ce temu, po odwołaniu przez Rad  Nadzorcz  p. Marcinkowskiego,ż ą ę ą  

Prezesa  Zarz du  KSWiK,  powołano  do  Zarz du  dwóch  Członków  Rady  Nadzorczej:  p.ą ą  

Brzozowsk  oraz  p.  Brzozowskiego –  Burmistrz  podkre lił,  i  nie  s  oni  spokrewnieni.  Ichą ś ż ą  

zadaniem było sporz dzenie analizy ekonomicznej  Firmy oraz zorganizowanie konkursu naą  

stanowisko dwóch Członków Zarz du. Po 3 miesi cach oraz rozstrzygni ciu konkursu, Radaą ą ę  

Nadzorcza – wi kszo ci  głosów - wybrała na Prezesa p. Kowalczyka. Natomiast na kolejnymę ś ą  

posiedzeniu  –  przy  jednym głosie  sprzeciwu  –  na  drugiego  Członka  Zarz du  powołano  p.ą  

Szatkowskiego,  dotychczasowego Prezesa KPWiK. Po odwołaniu go z tej  funkcji,  Prezesem 

Kowarskiego Przedsi biorstwa został p. Czarnecki. ę

Burmistrz dodał, e obecnie finalizuje si  proces ł czenia Spółek.ż ę ą

 P.  Mazurak  oznajmił,  i  nic  si  nie  mówi  na  temat  kondycji  finansowej  Firm,  a  KPWiKż ę  

przygotowuje  propozycj  podwy ki  opłat  za  wod  i  cieki.  Nast pnie  Radny  zapytał,  czyę ż ę ś ę  

Burmistrz umorzył w tym roku jakie  podatki lub zaległo ci wspomnianym Spółkom.ś ś

 Burmistrz  wyja nił,  e  zgodnie  z  ustaw  o  finansach  publicznych  jest  zobowi zany  doś ż ą ą  

poinformowania o tym w maju nast pnego roku. Burmistrz - przypomniawszy, i  z interpelację ż ą 

na ten temat wyst pił p. Tyrawa – poinformował, e przygotowano odpowied  uwzgl dniaj cą ż ź ę ą ą 

grupy, w jakich umorzono zaległo ci, lecz nie podano nazw firm lub nazwisk osób fizycznych.ś

  P. Mazurak poprosił o dostarczenie tego pisma.    

Nast pnie ę Przewodnicz cyą  odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5). ą

Komisja O wiaty i Kulturyś

 P. Klepacz – odczytawszy protokół z 9 wrze nia (zał cznik nr 6) – oznajmiła, i  19 wrze niaś ą ż ś  

udano si  do sali gimnastycznej przy ul. Wiejskiej, gdzie dokonano ogl dzin, a p. Wiatrowskię ę  

przedstawił koncepcj  jej przebudowy.ę

 P. Mazurak zasugerował konieczno ć podj cia przez Komisj  działa  odno nie przyjmowaniaś ę ę ń ś  

do szkół dzieci sze cioletnich. Radny zaznaczył, e b dzie to wymagać ogromnych rodków ześ ż ę ś  

strony Gminy. 

 Nast pnie – z inicjatywy p. Ujmy – dyskutowano na temat mo liwo ci dowozu do SP Nr 1ę ż ś  

uczennicy spoza rejonu, z ul. w. Anny. Ostatecznie p. Klepacz zapowiedziała powrót do tejŚ  

sprawy.
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Komisja Rewizyjna 

 P.  Ujma poinformowała,  i  podczas posiedzenia,  które odbyło si  8 sierpnia rozpatrywanoż ę  

skargi  oraz  anonim  przesłany  przez  Wojewod  Dolno l skiego,  wyja niaj c  jednocze nie,ę ś ą ś ą ś  

dlaczego postanowiono si  nim zaj ć.ę ą

 

Komisja Bud etu, Planowania i Finansówż

 P. Pohoska odczytała protokoły z: 11 wrze nia (zał cznik nr 7) oraz 8 pa dziernika (zał cznikś ą ź ą  

nr 8).

Komisja Ładu i Porz dku Publicznegoą

 P.  P dziwiatr  –  oznajmiwszy,  e na spotkaniu 7 pa dziernika nie było quorum – poprosiłaę ż ź  

Przewodnicz cego  o  zdyscyplinowanie  Radnych  w  zakresie  uczestniczenia  w  obradach.ą  

Nast pnie Przewodnicz ca Komisji odczytała protokół z 27 sierpnia (zał cznik nr 9). ę ą ą

Komisja Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i Rolnictwa Ś

  P. Machnica omówił przebieg spotkania z 6 pa dziernika (zał cznik nr 10). ź ą

Komisja Gospodarki Komunalnej

 P.  Ujma –  w zast pstwie  za  p.  Kołodzieja  -  odczytała  porz dek  obrad  oraz  wnioski  z  16ę ą  

wrze nia (zał cznik nr 11) oraz 7 pa dziernika (zał cznik nr 12).ś ą ź ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P.  Pohoska –  odczytawszy  notatk  z  XII  Sesji  Zgromadzenia  Zwi zku Gmin Karkonoskichę ą  

(zał cznik nr 13) – poinformowała, i  nie uczestniczyła w obradach 26 wrze nia. ą ż ś

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 Burmistrz  oznajmił,  e  11 wrze nia został  zaproszony na spotkanie nowej  grupy roboczejż ś  

„Równo ć  szans”,  zaznaczaj c,  i  był  jedynym  przedstawicielem  gmin  z  powiatuś ą ż  

jeleniogórskiego. 

Nast pnie  Burmistrz  odczytał  informacj  odno nie  umorze  od  podatku,  o  któr  prosił  p.ę ę ś ń ą  

Mazurak (zał cznik nr 14).ą

10:56-11:22 – przerwa. 

Ad.  4  P.  Mazurak  zapytał,  kiedy  powróci  woda  na  Osiedle  Wichrowa  Równia,  a  – 

podkre laj c,  e  nie  nadaje  si  ona  do  niczego  –  zasugerował  zrekompensowanie  tegoś ą ż ę  

mieszka com.ń

  P.  Czarnecki,  Prezes  Zarz du KPWiK -  wyja niwszy  przyczyny  tej  sytuacji  -  zapewnił,  ią ś ż 

faktury zostan  zmniejszone, gdy  ludzie nie mog  płacić za co , co nie nadaje si  do spo ycia.ą ż ą ś ę ż  

P.  Czarnecki  omówił  kwestie  zwi zane  z  bilansem  wodnym,  zaznaczaj c,  e  bez  zalewuą ą ż  
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posiadaj cego stacj  uzdatniania wody, nie mo na prowadzić gospodarki wodnej.ą ę ż

  P. Tyrawa chciał wiedzieć, czy jako ć wody w zalewie odpowiada wszystkim normom.ś

  P. Czarnecki odparł, i  biologicznym tak, mie ci si  równie  w normach fizyczno-chemicznych,ż ś ę ż  

niemniej  ma  wi ksz  m tno ć  ni  gdzie  indziej.  Prezes  Zarz du  KPWiK  poinformował,  eę ą ę ś ż ą ż  

wszystkie uj cia wody s  w porz dku, natomiast Miasto ma w najgorszym stanie w okolicyę ą ą  

wodoci gi, gdy  od lat nic nie robiono w tym zakresie. ą ż

 P. Mazurak zaapelował o podj cie stanowczych działa  odno nie pozyskiwania nowych ródełę ń ś ź  

wody, zwłaszcza, i  planowane s  nowe taryfy za wod  i cieki.ż ą ę ś

 Natomiast p. Machnica zapytał o etap projektu rewitalizacji parku oraz kortów tenisowych 

przy  ul.  Kwiatowej  oraz  czy  Kowary  maj  jeszcze  szans  na  pozyskanie  rodków  naą ę ś  

rewitalizacj  Centrum w 2009 roku.ę

 Burmistrz poinformował o odrzuceniu pierwotnego projektu dotycz cego rewitalizacji parkuą  

oraz kortów – obecnie  przygotowywana jest  jego wersja  z  udziałem 5 gmin,  a  Kowary  są 

partnerem wiod cym. Burmistrz – wyraziwszy nadziej , e projekt ów uzyska bardzo wysoką ę ż ą 

skal  ocen – omówił pomysły na kolejne przedsi wzi cia.ę ę ę

 P. Machnica zaznaczył, i  pytał o realizacj  rewitalizacji Kowar, przypominaj c, e zapewnianoż ę ą ż  

o pozyskaniu rodków na ten cel w 2009 roku.ś

 Burmistrz  oznajmił,  i  twórca  koncepcji  rewitalizacji  tej  cz ci  Starówki,  która  zostałaż ęś  

odrestaurowana, przygotuje zało enia rewitalizacji ul. Pocztowej – od Ratusza do Poczty orazż  

odcinka ul. Górniczej – pomi dzy ul. Pocztow , Górnicz , W. Jagiello czyka i Le n . Burmistrzę ą ą ń ś ą  

podkre lił, e liczy, i  uda si  to przygotować do marca.ś ż ż ę

  P. Klepacz zapytała Prezesa Zarz du KPWiK, kto ponosi odpowiedzialno ć za to, e w ramachą ś ż  

II etapu KSWiK nie uj to stacji uzdatniania wody przy zalewie.ę

  P. Czarnecki po przypomnieniu, i  zalew jest własno ci  Gminy, przedstawił sytuacj  zwi zanż ś ą ę ą ą 

z pozostałymi uj ciami wody.ę

 P.  Klepacz  –  nawi zuj c  do  informacji  o  konieczno ci  przygotowania  odr bnego  projektuą ą ś ę  

odno nie zalewu – chciała wiedzieć, kto poniesie koszty tego przedsi wzi cia. ś ę ę

  P. Czarnecki powtórzył, e bez zalewu nie mo na prowadzić racjonalnej gospodarki, niemniejż ż  

musi  on  spełniać  wszystkie  wymagania,  tote  KSWiK winien  to  uwzgl dnić,  czego  Zarz dż ę ą  

KPWiK b dzie si  domagał. ę ę

Nast pnie  p.  Czarnecki  odczytał  propozycje  Zarz du  KPWiK  dotycz ce  II  etapu  KSWiKę ą ą  

(zał cznik nr 15).  ą

  Jako kolejny głos zabrał p. Pło ski, który poruszył temat budowy gara y przy ul. Ogrodowej,ń ż  

prosz c Komisj  Gospodarki Komunalnej o ponowne rozpatrzenie tej sprawy.ą ę

  Burmistrz wraz z p. Wi ckowsk , Referat Gospodarki Nieruchomo ciami, Geodezji, Rolnictwaę ą ś  

i Gospodarki Przestrzennej,wyja nili uwarunkowania zwi zane z tym zamierzeniem.ś ą

  Nast pnie Radni pytali o remont przystanków autobusowych, kosze na mieci, ławki itp.ę ś

  Przewodnicz cy poprosił o podejmowanie tego typu kwestii podczas posiedze  Komisji.ą ń

  

Ad.  5  a)Zgody  na  dokonanie  darowizny  nieruchomo ci  b d cej  własno ci  Gminyś ę ą ś ą  
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Kowary, poło onej przy ul. Górniczej w Kowarach.ż

 P.  Ł kawa,  Kierownikę  Referatu  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  iś  

Gospodarki Przestrzennej, poinformował, i  projekt ów ma na celu uporz dkowanie stanu owejż ą  

nieruchomo ci.ś

  P. Ujma zapewniła o pozytywnym zaopiniowaniu go przez Komisj  Gospodarki Komunalnej. ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Kołodziej,  p.  Kosowski).  Uchwała  nr  XXX/142/08  przyj ta  zostałaę  

jednogło nie.ś

b)Zmiany uchwały nr XLIV/238/06 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 27 marca 2006 r.  

w sprawie zasad gospodarowania nieruchomo ciami wchodz cymi w skład gminnego zasobuś ą  

nieruchomo ci Miasta Kowary.ś

 Po omówieniu przez p. Ł kaw  wprowadzonych zmian, p. Ujma odczytała wniosek Komisjię ę  

Gospodarki  Komunalnej,  zgodnie  z  którym  jej  Członkowie  nie  akceptuj  niniejszej  wersjią  

owego projektu. 

 P. Bierowski zauwa ył, e w uzasadnieniu wspomniano o zmianie w paragrafie 13, który wż ż  

istocie nie został zmieniony.

  P. Ł kawa przeprosił za t  pomyłk .ę ę ę

  Nast pnie p. Bierowski wniósł o:ę

a)uzupełnienie w paragrafie 2 punktu 1 oraz punktu 3 o słowa: „na rzecz”;

b)wykre lenie  w paragrafie  2 punkt  2  słowa:  ś „równie ”ż ,  twierdz c,  i  jest  to  niepotrzebnyą ż  

komentarz;

c)wykre lenie w paragrafie 2 punkt 4 słowa: ś „zmienianej”, gdy  nie ma ono znaczenia;ż

d)u ycie w paragrafie 3 wyra e : ż ż ń „pomocy społecznej, o wiaty, kultury, sportu i turystyki”.ś

 P.  Ujma  zaproponowała,  aby  w  paragrafie  2  punkt  4  dopisać  wyra enie:  ż „wspólnot 

mieszkaniowych”. 

  P. Mazurak – argumentuj c, i  jest wiele nieprawidłowo ci – zasugerował przegłosowanieą ż ś  

całej uchwały.

  

12:25-12:38 – przerwa.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  wniosek  p.  Bierowskiego  o  dopisanie  wą  

paragrafie 2 punkt 1 oraz 3 słów: „na rzecz”. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p.ę  

Kołodziej, p. Kosowski). Wniosek został przyj ty jednogło nie. ę ś

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  wniosek  p.  Bierowskiego  o  wykre lenie  wą ś  

paragrafie 2 punkt 2 słowa: „równie ”ż , a w paragrafie 2 punkt 4 - „ zmienianej”. Wzi ło w nimę  

udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kołodziej, p. Kosowski). Wniosek został przyj ty jednogło nie.ę ś  

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie wniosek p. Bierowskiego o u ycie w paragrafieą ż  

3 wyra e : ż ń „o wiaty, kultury, sportu i turystyki”ś . Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ę  

p. Kołodziej, p. Kosowski). Wniosek został przyj ty jednogło nie.ę ś
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  P. Ujma poinformowała, e p. Ł kawa wyja nił, i  zgłoszon  przez ni  propozycj  reguluje innyż ę ś ż ą ą ę  

zapis. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Kołodziej,  p.  Kosowski)  -  2  było  „za”,  10  „przeciw”.  Uchwała  nr 

XXX/143/08 nie została podj ta.ę

c)Uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  wschodniej 

cz ci jednostki urbanistycznej Podgórze w Kowarach.ęś

 P. Wi ckowska oznajmiła, i  projekt ów zakłada uj cie funkcji mieszkaniowej oraz usługowej –ę ż ę  

z zakresu turystyki, co z kolei umo liwi rozwój tej cz ci Miasta.ż ęś

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Kołodziej, p. Kosowski). Uchwała nr XXX/144/08 przyj ta została jednogło nie.ę ś

d)Zaopiniowania projektu utworzenia parku kulturowego pod nazw  „Park Kulturowyą  

Kotliny Jeleniogórskiej”.

 P.  Korze ,  Fundacja  Doliny  Pałaców  i  Ogrodów Kotliny  Jeleniogórskiej,  omówił  zało eniań ż  

projektu,  zaznaczaj c,  e  ma  on  słu yć  wykorzystaniu  potencjału  obszaru  Kotliny  w  celuą ż ż  

rozwoju turystyki opartej na warto ciach kulturowych.ś

 P. Szczudłowski, Dyrektor Biura ZGK, dodał, i  utworzenie Parku Kulturowego umo liwi lepszż ż ą 

promocj  walorów  kulturowo-przyrodniczych  oraz  pozyskiwanie  rodków  na  ten  cel.  P.ę ś  

Szczudłowski przedstawił kolejne etapy rzeczonego przedsi wzi cia.ę ę

 P. Bierowski zapytał, czy okre lenia „ś sanatorium” w odniesieniu do Szpitali: Bukowiec oraz 

Wysok  Ł ka nie s  bł dne.ą ą ą ę

  P. Korze  wyja nił, e taki zapis widnieje w Rejestrze Zabytków.   ń ś ż

  P. Mazurak zapytał o wydatki zwi zane z przyst pieniem do tego projektu.ą ą

 P.  Szczudłowski  zapewnił,  i  nie  ma  mowy  o  adnych  pieni dzach,  gdy  rol  ZGK  jestż ż ą ż ą  

pozyskiwanie ich z ró nych ródeł.ż ź

 P.  Machnica  poinformował,  e  Komisja  Ochrony  rodowiska,  Przemysłu,  Handlu,  Usług  iż Ś  

Rolnictwa zaopiniowała ów projekt uchwały pozytywnie, lecz nie jednogło nie.  ś

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Kołodziej, p. Kosowski). Uchwała nr XXX/145/08 przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1ę  

„wstrzymuj cym si ”.ą ę

e)Okre lenia stawek podatku od nieruchomo ci.ś ś

 P. Ławer, Skarbnik Miasta, bardzo dokładnie omówił projekt.

 P. Klepacz zapytała, dlaczego Rada tak szybko siada do opracowania tej uchwały, skoro jest 

czas do połowy grudnia.

 P. Kucuk, Kierownik Referatu Dochodów, zaprzeczyła, wyja niaj c, i  stawki maksymalne sś ą ż ą 

opracowane przez Ministra Finansów ju  w lipcu, po to, by jak najszybciej podj ć uchwały,ż ą  

gdy  pó niej jest kolejka do publikacji.ż ź
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  P. Ławer dodał, e od 15 pa dziernika zaczyna przygotowywać bud et na 2009 rok i chciałbyż ź ż  

wiedzieć,  na jakie dochody mo e liczyć,  dlatego te  istotne jest,  by ta decyzja zapadła jakż ż  

najszybciej.

  Przewodnicz cy zaznaczył, i  Nadzór Wojewody ma miesi c na zbadanie uchwały.ą ż ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  Kołodziej,  p.  Kosowski).  Uchwała nr XXX/146/08 przyj ta została 7ę  

głosami „za”, przy 3 „przeciw” oraz 2 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

f)Opłaty od posiadania psów na terenie miasta Kowary.

  P. Ławer oznajmił, e proponowane kwoty to 60 zł za posiadanie jednego psa oraz 30 zł zaż  

ka dego kolejnego.ż

 P.  Machnica  skonstatował,  i  podnoszenie  stawki  jest  bł dem,  gdy  nie  ma  mo liwo ciż ę ż ż ś  

prowadzenia ewidencji ilo ci psów oraz ich wła cicieli, a wzrost opłaty spowoduje, e mniejś ś ż  

osób b dzie płaciło.ę

  P. Mazurak stwierdził, i  jest równie  przeciwny podnoszeniu tej kwoty.ż ż

  Z kolei p. Tyrawa skwitował, e b dzie głosował za uchwał  o tej tre ci, poniewa  problememż ę ą ś ż  

nie jest  stawka, lecz ewidencja.  Zdaniem Radnego nale y zintensyfikować ci galno ć orazż ś ą ś  

prowadzić bardziej racjonaln  ewidencj  psów.ą ę

  P. Pohoska poinformowała, i  podczas posiedzenia Komisji Bud etu, Planowania i Finansów p.ż ż  

Ławer  zaproponował  zobowi zanie  zarz dców  wspólnot  do  sporz dzania  wykazów  psów,ą ą ą  

dodaj c  jednocze nie,  e  wysoko ć  opłaty  wydaje  si  jej  rozs dna  z  uwagi  na  utrzymanieą ś ż ś ę ą  

Miasta w czysto ci oraz zamiar zakupu kojca.ś

  P. Klepacz poparła p. Pohosk , wyliczaj c, i  miesi czna opłata b dzie wynosiła 5 zł.ą ą ż ę ę

 P.  Machnica  skwitował,  e  ewidencja  nie  powstanie,  a  ukarani  zostan  uczciwi,  którzyż ą  

zapłacili w ubiegłym roku. Nie wiadomo natomiast, ilu mieszka ców ui ci opłat  w 2009 roku,ń ś ę  

a ilu przepisze psa na osoby starsze, zwolnione z obowi zku wnoszenia opłat. W konsekwencjią  

wpływ do bud etu b dzie jeszcze mniejszy.ż ę

  P. Ławer omówił t  sytuacj . ę ę

 

13:30 – p. Pło ski opu cił sal  konferencyjn  – nie uczestniczył w dalszej cz ci obrad. ń ś ę ą ęś

 P.  Klepacz  zaznaczyła,  i  podwy ka w stosunku do roku ubiegłego  wynosi  10 zł,  prosz cż ż ą  

jednocze nie p przegłosowanie uchwały. ś

  P. Machnica ponownie zaapelował o niekaranie uczciwych ludzi.

  Natomiast p. Mazurak zło ył wniosek o to, by opłata od posiadania psa wynosiła 50 zł, a zaż  

ka dego nast pnego - 25 zł.ż ę

Przewodnicz cy poddał wniosek p. Mazuraka pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 11ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kołodziej, p. Kosowski, p. Pło ski) – 4 było „za”, 7 „przeciw”. Wniosekń  

został odrzucony.
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Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  11ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kołodziej, p. Kosowski, p. Pło ski). Uchwała nr XXX/147/08 przyj tań ę  

została 8 głosami „za”, przy 3 „przeciw”.

Ad.  6  Przewodnicz cy  zaapelował,  by  Przewodnicz cy  Komisji  pilnowali  terminówą ą  

dostarczania protokołów z posiedze . Nast pnie poinformował o dostarczeniu do Biura Radyń ę  

Miejskiej  dwóch  wniosków  nominacyjnych  o  nadanie  Tytułu  „Honorowy  Obywatel  Miasta 

Kowary”,  proponuj c  powołanie  Zespołu opiniuj cego  składaj cego  si  z  Przewodnicz cychą ą ą ę ą  

Komisji, na Przewodnicz c  wskazuj c p. Klepacz. Wniosek ów został przyj ty jednogło nie. ą ą ą ę ś

Przewodnicz cy  przypomniał  równie  o  konieczno ci  zgłaszania  3  dni  przed  planowanymią ż ś  

posiedzeniami nieobecno ci, zaznaczaj c, e b d  potr cane diety.ś ą ż ę ą ą

 P. Klepacz poprosiła o rozwa enie mo liwo ci zorganizowania spotkania z przedstawicielamiż ż ś  

Firmy PEC,  twierdz c,  i  mieszka cy  chcieliby wiedzieć,  cz  mogłaby ona rozszerzyć swoją ż ń ą 

działalno ć i zaopatrywać w ciepło inne cz ci Miasta.ś ęś

 Burmistrz odparł, e rozmawiał z Prezesem – Firma jest gotowa doprowadzić ogrzewanie tam,ż  

gdzie b d  warunki, niemniej Burmistrz podkre lił, i  podobnie jak w przypadku dostarczaniaę ą ś ż  

energii  lub  gazu,  zainteresowane  osoby  powinny  zgłosić  si  bezpo rednio  do  Firmy,  nieę ś  

potrzeba do tego spotka  lub narad, wystarczy zadzwonić.ń

  Nast pnie ponownie poruszono temat opłat za posiadanie psów.ę

 W dalszej cz ci obrad p. P dziwiatr poinformowała o przekazaniu Komisji Ładu i Porz dkuęś ę ą  

Publicznego pisma Zarz du Dróg Powiatowych, z którego wynika, e Burmistrz wydał decyzją ż ę 

odmawiaj c  wycinki 15 drzew wzdłu  ul. Wojska Polskiego, co uniemo liwia podj cie działaą ą ż ż ę ń 

zwi zanych z modernizacj  drogi.ą ą

 Burmistrz stwierdził, i  wydał trzy decyzje w tej sprawie, lecz nie odpowiada za nieudolno ćż ś  

osób  zobowi zanych  do  przeprowadzenia  tej  wycinki.  Burmistrz  wyja nił  t  sytuacj ,ą ś ę ę  

zaznaczaj c,  e  gdy  b dzie  gotowy  projekt  budowy  drogi  na  Wojków,  przy  zezwoleniu  naą ż ę  

budow , wyrazi zgod  na wycink  drzew.ę ę ę

Ko cz c swoj  wypowied , Burmistrz poinformował o rozpocz ciu prac zwi zanych z wymianń ą ą ź ę ą ą 

o wietlenia na terenie Miasta.ś

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

13:50 zamkn ł XXX Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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